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Video rozhovor s Tomášem Dobřichovským
eFocus

Brazilské Rio de Janeiro bude letos v létě hostit olympijské hry. A olympiáda se dá dobře využít i v
marketingu. Je však přitom třeba dát pozor na to, jak to uděláte. Řada věcí spojených s olympiádou
totiž podléhá ochraně duševního vlastnictví. Řečeno jednoduše, pro použití olympijské symboliky
platí velmi přísná pravidla. Právě na toto téma hovořila Jolana Voldánová s JUDr. Tomášem
Dobřichovským, specialistou na právo duševního vlastnictví z Advokátní kanceláře Kříž a partneři.

Na začátku rozhovoru Tomáš Dobřichovský vysvětluje, co všechno je olympijskou symbolikou. A
zdůrazňuje, že zákonem o ochraně olympijské symboliky jsou chráněné i výrazy „olympiáda“ a
„olympijský“. Vysvětluje, že užití olympijské symboliky pro obchodní, reklamní či podobné účely
podléhá vždy souhlasu Českého olympijského výboru, zatímco pro aktivity neobchodního rázu,
typicky například školní olympiády, zákon nic takového nevyžaduje. Poukazuje rovněž na to, že loga
a maskoti jednotlivých olympijských her podléhají rovněž ochraně, ale v jiném režimu.

V dalších otázkách pak Tomáš Dobřichovský vysvětlil, co je to parazitující marketing (ambush
marketing) i to, kde je ona pověstná hranice, co je ještě v souladu se zákonem a co je naopak již „za
hranou“ a jaké sankce za to hrozí. Současně s tím ale upozornil, že v praxi naprostá většina těchto
případů končí mimosoudním vyrovnáním. K soudům se prý tyto kauzy dostávají jen výjimečně.

A dostal se i k takovým detailům, jako je například sledování olympiády na velkoplošné obrazovce v
restauraci nebo třeba někde na náměstí či použití státních symbolů, typicky třeba vlaječek.

Rozhovor můžete shlédnout na domovské stránce www.epravo.cz.

Vydavatelství EPRAVO.CZ spustilo sérii video rozhovorů s předními osobnostmi české právnické
obce. Jednou za dva týdny naleznete na www.epravo.cz nový rozhovor. Hosty už byli například
ministr spravedlnosti Robert Pelikán, vrchní státní zástupkyně v Praze Lenka Bradáčová, předseda
Nejvyššího správního soudu Josef Baxa, šéf Ústavního soudu Pavel Rychetský, veřejná ochránkyně
práv Anna Šabatová, nejvyšší státní zástupce Pavel Zeman či advokáti Karel Muzikář a Jaroslav
Havel a další.
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